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Geachte leden,

De bijlage die u hierbij aantreft is bedoeld voor de 
Statencommissie Cultuur, Vrije Tijd en Economie. Deze 
commissie vergadert op 9 september waar -naar wat ik 
begreep- ook de Cultuurnota voor de periode 2021-2024 
wordt besproken.
De bijlage is een reactie op een deel van de samenvatting 
van de ingekomen reacties op het voorontwerp Cultuurnota 
2021-2024.
In de hoop dat deze reactie bij de leden van de Commissie 
onder de aandacht wordt gebracht,

tekent met vriendelijke groeten,
Kor Venema, voormalig coördinator en secretaris van de 
Stichting Muziek Klassiek Drenthe.
Paterswolde, 17 augustus 2020
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De beantwoording van de vragen van instellingen en van de opgeheven Stichting Muziek Klassiek Drenthe op de reacties van deze betrokkenen  bij de Cultuurnota 2021-2024  van de provincie geeft voor mij als coördinator en secretaris van de opgeheven SMKD aanleiding op een aantal punten alsnog te reageren.

De beantwoording  van de door mij gestelde kanttekeningen bij het voorontwerp Cultuurnota 2021-2024 zijn te lezen bij punt 31 op pagina 83.

1. Alhoewel er blijkbaar impliciet aandacht is voor culturele minderheden in de provincie ontbreekt het aan expliciete voornemens waaruit dat zou kunnen blijken. Het zou beter zijn om projecten te noemen die integratie van minderheidgroepen (mee doen)  in de Drentse samenleving  zouden kunnen bevorderen. Te denken valt aan vluchtelingen uit bedreigde gebieden zoals Syrië met een verblijfsstatus en de Molukse gemeenschap met hun eigenheid aan culturele waarden.

2. De nieuwe regeling voor incidentele projecten biedt ruimte voor nieuwe initiatieven met een beperkt bereik. De vraag is of hier lokale initiatieven en organisaties mee bedoeld worden waarvan de activiteiten zich beperken tot een gemeente en niet uitstralen tot over de gemeentegrenzen of gaat het over initiatieven en organisaties die zich ook op provinciaal niveau willen profileren en daarvoor een financieel beroep kunnen doen op de provincie? 

3. Het subsidiëren van buiten de provincie opererende culturele organisaties zoals het VKSO of het Luthers Bach Ensemble blijft een discussiepunt voor de in Drenthe gevestigde en gewortelde orkesten en koren. De vraag is waarom de provincie kiest voor het subsidiëren van buiten de provincie gevestigde culturele organisaties. Heeft dat te maken met het aanbod van deze organisaties? Het zou meer tot de verbeelding spreken als Drentse koren en orkesten in de provincie op het gebied van de klassieke muziek versterkt werden en onder voorwaarden daarmee hun activiteiten kunnen uitbreiden. 

4. De functie van de Provinciale Advies Commissie (PAC) als adviesorgaan van de provincie in helder in de nota uiteengezet. Toch blijft de vraag -ook gezien de opmerkingen die in de reactie op het voorontwerp door het PAC zijn gemaakt -of deze commissie voldoende feeling heeft  met hetgeen zich in de provincie afspeelt en 

 daar in de adviezen op aansluit. Om de taak van adviesorgaan goed te kunnen uitvoeren is kennis van het culturele veld in de provincie nodig.  Ik zou haast willen zeggen, een strikte voorwaarde.

5. Het instellen van een provinciaal platform naast dat voor de Musea  (gefaciliteerd door de provincie)  voor zowel  koren, orkesten als plaatselijke culturele commissies of Stichtingen, draagt op een niet vrijblijvende manier bij aan samenwerking, gezamenlijke initiatieven zoals festivals  en het uitwisselen en afstemming van programma’s om daarmee ‘overlap’ van het aanbod in de 
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provincie te voorkomen. Tijdens de laatste vergadering van culturele organisaties op 30 augustus 2019 in het Restaurant ‘Bitter en Zoet’ in Veenhuizen op uitnodiging van de provincie en K&C Drenthe, hebben zich volgens de verslaglegging van de gesprekken in werkgroepen , aanwezigen zich voor een platform uitgesproken.  Ook refereer ik aan een door de SMKD gehouden bijeenkomst in 2008 met plaatselijke culturele commissies/Stichtingen waar een grote meerderheid van de aanwezigen een platform zou toejuichen. Door gebrek aan medewerking van K&C Drenthe kwam dit platform niet van de grond. De huidige aanpak van een netwerk en informatie-uitwisseling is te vrijblijvend. Waarom kan de provincie met de 12 gemeenten niet het initiatief nemen tot het instellen van een platform?  Zeker als er sprake is van gemeentelijke -of provinciale financiële ondersteuning in de vorm van subsidies, dan kunnen de gemeenten en de provincie daar voorwaarden aan verbinden. De gemeente Assen heeft -als voorbeeld- voor een strakker cultureel beleid gekozen door toe te zien hoe subsidies door de private sector  gebruikt worden.  De gemeente zal aan het verstrekken van subsidies stringentere voorwaarden stellen. 

6. Het oprichten van een PPO heeft mijn volle aandacht nu de Nederlandse Bach  Academie (NBA) wegens gebrek aan voldoende financiële middelen  om uit te groeien tot een professionele organisatie voor de klassieke muziek heeft besloten haar activiteiten in Drenthe te beëindigen. Van dit besluit bent u onlangs schriftgelijk op de hoogte gesteld.

Binnenkort ontvangt u  een plan voor de oprichting van een Provinciale Project Organisatie voor klassieke (koor)muziek Drenthe (PPO)  met een begroting en een beleidsplan voor het komende jaar en voor  de daarop volgende jaren.

7. Festivals hebben in de Cultuurnota een belangrijke functie mede door het bereik van het grote publiek. In dat verband wordt ook de NBA genoemd. Voor alle duidelijkheid is de NBA destijds niet opgericht als festivalorganisatie maar als een  creatieve broedplaats voor talentontwikkeling van jong talent, amateurs en professionals en op die wijze  het muzikale ambacht (Meesters en Gezellen) vanuit de praktijk door middel van concerten, masterclasses en workshops over te brengen. In tegenstelling tot festivals waar meestal heel veel mensen op afkomen en vrijblijvend luisteren en zich vermaken met  optredens van musici, theatermakers etc. bood de NBA een pakket van velerlei ontwikkelings-en lesprogramma’s en hoogwaardige concerten aan waarmee de NBA een groter kwaliteitsniveau van zang-en uitvoeringen bij amateurs, jong talent en professionals wilde bereiken. Deze investeringen in kwaliteitsbevordering van de klassieke muziek valt in de praktijk met het besluit van de NBA weg. De PPO hoopt in een afgeslankte vorm de doelstelling van de NBA in Drenthe voort te zetten.

8. Het culturele veld op het gebied van de klassieke muziek in de provincie zal door de PPO worden benaderd met het doel om naast het aanbod van concerten in kerken en zalen een jaarlijks of tweejaarlijks festival  voor amateurs en 

                                                                                                                                                        -3-

professionals te organiseren zoals dat in het verleden door de Stichting Mozartfestival Drenthe in 2006 en in 2009 door de SMKD met het Festival Vocaal Drenthe gebeurde.

9. De PPO zal in contacten met koorscholen in Drenthe streven naar                                                                        meer samenwerking en overleg om de toegankelijkheid van deze scholen voor kinderen te bevorderen door spreiding van het aanbod in de hele provincie. 



Met vriendelijke groet,

Kor Venema, 

Paterswolde, 17 augustus 2020

   







De beantwoording van de vragen van instellingen en van de opgeheven Stichting 
Muziek Klassiek Drenthe op de reacties van deze betrokkenen  bij de Cultuurnota 
2021-2024  van de provincie geeft voor mij als coördinator en secretaris van de 
opgeheven SMKD aanleiding op een aantal punten alsnog te reageren. 

De beantwoording  van de door mij gestelde kanttekeningen bij het voorontwerp 
Cultuurnota 2021-2024 zijn te lezen bij punt 31 op pagina 83. 

1. Alhoewel er blijkbaar impliciet aandacht is voor culturele minderheden in de
provincie ontbreekt het aan expliciete voornemens waaruit dat zou kunnen
blijken. Het zou beter zijn om projecten te noemen die integratie van
minderheidgroepen (mee doen)  in de Drentse samenleving  zouden kunnen
bevorderen. Te denken valt aan vluchtelingen uit bedreigde gebieden zoals Syrië
met een verblijfsstatus en de Molukse gemeenschap met hun eigenheid aan
culturele waarden.

2. De nieuwe regeling voor incidentele projecten biedt ruimte voor nieuwe
initiatieven met een beperkt bereik. De vraag is of hier lokale initiatieven en
organisaties mee bedoeld worden waarvan de activiteiten zich beperken tot een
gemeente en niet uitstralen tot over de gemeentegrenzen of gaat het over
initiatieven en organisaties die zich ook op provinciaal niveau willen profileren
en daarvoor een financieel beroep kunnen doen op de provincie?

3. Het subsidiëren van buiten de provincie opererende culturele organisaties zoals
het VKSO of het Luthers Bach Ensemble blijft een discussiepunt voor de in
Drenthe gevestigde en gewortelde orkesten en koren. De vraag is waarom de
provincie kiest voor het subsidiëren van buiten de provincie gevestigde culturele
organisaties. Heeft dat te maken met het aanbod van deze organisaties? Het zou
meer tot de verbeelding spreken als Drentse koren en orkesten in de provincie op
het gebied van de klassieke muziek versterkt werden en onder voorwaarden
daarmee hun activiteiten kunnen uitbreiden.

4. De functie van de Provinciale Advies Commissie (PAC) als adviesorgaan van de
provincie in helder in de nota uiteengezet. Toch blijft de vraag -ook gezien de
opmerkingen die in de reactie op het voorontwerp door het PAC zijn gemaakt -of
deze commissie voldoende feeling heeft  met hetgeen zich in de provincie afspeelt
en
daar in de adviezen op aansluit. Om de taak van adviesorgaan goed te kunnen
uitvoeren is kennis van het culturele veld in de provincie nodig.  Ik zou haast
willen zeggen, een strikte voorwaarde.

5. Het instellen van een provinciaal platform naast dat voor de Musea  (gefaciliteerd
door de provincie)  voor zowel  koren, orkesten als plaatselijke culturele
commissies of Stichtingen, draagt op een niet vrijblijvende manier bij aan
samenwerking, gezamenlijke initiatieven zoals festivals  en het uitwisselen en
afstemming van programma’s om daarmee ‘overlap’ van het aanbod in de
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provincie te voorkomen. Tijdens de laatste vergadering van culturele organisaties 
op 30 augustus 2019 in het Restaurant ‘Bitter en Zoet’ in Veenhuizen op 
uitnodiging van de provincie en K&C Drenthe, hebben zich volgens de 
verslaglegging van de gesprekken in werkgroepen , aanwezigen zich voor een 
platform uitgesproken.  Ook refereer ik aan een door de SMKD gehouden 
bijeenkomst in 2008 met plaatselijke culturele commissies/Stichtingen waar een 
grote meerderheid van de aanwezigen een platform zou toejuichen. Door gebrek 
aan medewerking van K&C Drenthe kwam dit platform niet van de grond. De 
huidige aanpak van een netwerk en informatie-uitwisseling is te vrijblijvend. 
Waarom kan de provincie met de 12 gemeenten niet het initiatief nemen tot het 
instellen van een platform?  Zeker als er sprake is van gemeentelijke -of 
provinciale financiële ondersteuning in de vorm van subsidies, dan kunnen de 
gemeenten en de provincie daar voorwaarden aan verbinden. De gemeente Assen 
heeft -als voorbeeld- voor een strakker cultureel beleid gekozen door toe te zien 
hoe subsidies door de private sector  gebruikt worden.  De gemeente zal aan het 
verstrekken van subsidies stringentere voorwaarden stellen.  

6. Het oprichten van een PPO heeft mijn volle aandacht nu de Nederlandse Bach  
Academie (NBA) wegens gebrek aan voldoende financiële middelen  om uit te 
groeien tot een professionele organisatie voor de klassieke muziek heeft besloten 
haar activiteiten in Drenthe te beëindigen. Van dit besluit bent u onlangs 
schriftgelijk op de hoogte gesteld. 
Binnenkort ontvangt u  een plan voor de oprichting van een Provinciale Project 
Organisatie voor klassieke (koor)muziek Drenthe (PPO)  met een begroting en 
een beleidsplan voor het komende jaar en voor  de daarop volgende jaren. 

7. Festivals hebben in de Cultuurnota een belangrijke functie mede door het bereik 
van het grote publiek. In dat verband wordt ook de NBA genoemd. Voor alle 
duidelijkheid is de NBA destijds niet opgericht als festivalorganisatie maar als 
een  creatieve broedplaats voor talentontwikkeling van jong talent, amateurs en 
professionals en op die wijze  het muzikale ambacht (Meesters en Gezellen) 
vanuit de praktijk door middel van concerten, masterclasses en workshops over 
te brengen. In tegenstelling tot festivals waar meestal heel veel mensen op 
afkomen en vrijblijvend luisteren en zich vermaken met  optredens van musici, 
theatermakers etc. bood de NBA een pakket van velerlei ontwikkelings-en 
lesprogramma’s en hoogwaardige concerten aan waarmee de NBA een groter 
kwaliteitsniveau van zang-en uitvoeringen bij amateurs, jong talent en 
professionals wilde bereiken. Deze investeringen in kwaliteitsbevordering van de 
klassieke muziek valt in de praktijk met het besluit van de NBA weg. De PPO 
hoopt in een afgeslankte vorm de doelstelling van de NBA in Drenthe voort te 
zetten. 

8. Het culturele veld op het gebied van de klassieke muziek in de provincie zal door 
de PPO worden benaderd met het doel om naast het aanbod van concerten in 
kerken en zalen een jaarlijks of tweejaarlijks festival  voor amateurs en  
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professionals te organiseren zoals dat in het verleden door de Stichting 
Mozartfestival Drenthe in 2006 en in 2009 door de SMKD met het Festival Vocaal 
Drenthe gebeurde. 

9. De PPO zal in contacten met koorscholen in Drenthe streven naar                                                                        
meer samenwerking en overleg om de toegankelijkheid van deze scholen voor 
kinderen te bevorderen door spreiding van het aanbod in de hele provincie.  
 
Met vriendelijke groet, 
Kor Venema,  
Paterswolde, 17 augustus 2020 
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